
Zápis č.5 

Z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kukle konaného dne 4.10.2023 

 

Zahájení: 18:00 

Ukončení: 20:40 

Ověřovatelé zápisu: Horvátová Lenka, Ing. Neznajová Zuzana 

Předsedající: Luňáčková Vladislava 

Zapisovatel: Vokov Čeněk 

Přítomni: Helešic Milan, Horvátová Lenka, Jirásek Václav, Luňáčková Vladislava, Ing. 

Neznajová Zuzana, Mgr. Stříteský Hynek, Volkov Čeněk 

Omluveni:  -  

Program:  

1) Určení zapisovatele 

2) Schválení ověřovatelů 

3) Schválení programu 

4) Kontrola usnesení 

5) Čističky odpadních vod 

6) Požární nádrž 

7) Rozpočtové opatření č.4 

8) Smlouvy – likvidace odpadu, pojištění 

9) Solární osvětlení 

10) Cesta k nové zástavbě 

11) Různé 

 

Předsedající dnešního zasedání V. Luňáčková přivítala všechny přítomné a konstatovala, že je 

přítomna nadpoloviční většina všech členů, a proto je dnešní zasedání Zastupitelstva obce 

usnášeníschopné. Informovala přítomné, že ze zasedání Zastupitelstva obce bude pořizován 

audiozáznam pro potřebu zapisovatele.  

 

1. Určení zapisovatele 

Předsedající zasedání určila zapisovatelem Č. Volkova 

2. Schválení ověřovatelů zápisu 

Předsedající zasedání navrhla na ověřovatele zápisu z dnešního jednání Horvátovou Lenku a 

Ing. Neznajovou Zuzanu. 



- Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovatele zápisu Horvátovou Lenku a Ing. 

Neznajovou Zuzanu (usn č.5/2023-2) 

Pro: 7 

Proti: 0 

Zdrželo se: 0 

 

3. Schválení programu 

Jirásek Václav předložil návrh na rozšíření programu dnešního jednání o bod – Cesta k nové 

zástavbě. 

- Zastupitelstvo obce schvaluje rozšířený program 5. zasedání Zastupitelstva obce (usn. 

č. 5/2023-3) 

Pro: 7 

Proti: 0 

Zdrželo se: 0 

 

4. Kontrola usnesení 

- Zastupitelstvo obce bere na vědomí výpis usnesení ze zasedání Zastupitelstva obce 

ze dne 22.6.2023 

 

5. Čističky odpadních vod 

Předsedající přivítala na jednání Zastupitelstva obce Ing. Pavlíka, který nám zodpoví otázky 

ohledně vybudování domovních čističek odpadních vod (dále DČOV). Obec obdržela dotaci 

od Pardubického kraje na zhotovení projektové dokumentace DČOV. Nyní musíme 

rozhodnout jak postupovat dále. 

Ing. Pavlík – Pokud by DČOV budovala obec byla by jejich vlastníkem, musela by zažádat o 

stavební povolení, a protože by se jednalo o stavbu na cizím pozemku, musela by obec 

s těmito občany uzavřít smlouvu na odběr elektřiny. Udržitelnost pro obec by byla 10 let – po 

tuto dobu by se o DČOV musela starat obec – odběr vzorků, odpovědnost za správný chod, 

servis, atd.. Po vybudování DČOV se provede finanční analýza nákladů, která se pošle 

poskytovateli žádosti, a ten na základě skutečných nákladů, životnosti DČOV aj. vypočítá, 

kolik obec musí jednotlivým domácnostem účtovat za 1m3 vyčištěné vody. 

- Jsou dvě možnosti, jak postupovat při realizaci DČOV: 

1) Dotační cestou, kdy obec bude 10 let spravovat DČOV 

2) Obec nechá vypracovat projektovou dokumentaci. Každá domácnost si zažádá o 

stavební povolení a vybuduje si DČOV na vlastní náklady. Obec může každé 

domácnosti poskytnout určitý finanční příspěvek. Za takto vybudovanou DČOV 

obec nijak nezodpovídá – zodpovědnost přechází na občany (odběr vzorků, 

rozbory, správný chod).  

- Povolení na vypouštění odpadní vody do vsaku je na max. 10 let, poté se musí 

zažádat o prodloužení. 

- O dotaci na vybudování DČOV nelze zažádat zpětně. 



- V případě vybudování DČOV musí mít také obec povolení od občanů pro pověřenou 

osobu, která bude odebírat vzorky a kontrolovat stav a funkčnost, přístup na 

pozemek. Což může být velice problematické. 

- Při vypracování projektové dokumentace na DČOV pro celou obec, je uveden jako 

investor obec. Je potřeba zjistit, zda je v tomto případě možná změna investora na 

jednotlivé domácnosti. 

 

Stříteský – je nutné zjistit, zda v případě vypracování projektové dokumentace na dotaci, 

může dojít ke změně investora. 

Neznajová – toto je velice závažné rozhodnutí, a je potřeba vědět, názor občanů. Kolik 

domácností by si vybudovalo DČOV za předpokladu, že by si ji financovaly samy. 

Starostka – do konce listopadu proběhne informační schůzka s občany. 

- Zastupitelstvo obce bere na vědomí informace o stavu realizace DČOV 

 

 

6. Požární nádrž 

Z důvodu havarijního stavu požární nádrže jednala starostka s HZS. Na jejich doporučení 

oslovila firmu Isofol. Cenová nabídka na rekonstrukci požární nádrže činí 120.000Kč+DPH. 

Záruční lhůta na požární nádrž by byla 10 let. Starostka také poděkovala Č. Volkovovi st. za 

přípravu požární nádrže k rekonstrukci (odstranění poničené folie, geotextilie a celkové 

vyčištění požární nádrže).  

Stříteský – Vznesl dotaz, zda musíme mít požární nádrž. 

Starostka – Jsme povinni mít buď požární nádrž, nebo požární hydranty. Z důvodu malého 

tlaku vody, jsou hydranty nefunkční. Proto musíme mít požární nádrž. 

- Zastupitelstvo obce schvaluje opravu požární nádrže (usn. č. 5/2023 - 6) 

Pro: 7 

Proti: 0 

Zdrželo se: 0 

 

7. Rozpočtové opatření č.4 

Starostka informovala zastupitele o položkách, které jsou potřeba upravit. 

Neznajová – vznesla požadavek, zda by se v rozpočtovém opatření mohly dopisovat názvy 

paragrafů a účtů pro lepší orientaci.  

- Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 4 (usn. č. 5/2023 – 7) 

Pro: 7 



Proti: 0 

Zdrželo se: 0 

 

8. Smlouvy  

Starostka informovala o nabídce odběru a likvidaci oleje a jedlých tuků firmou Fritex.  

- Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření smlouvy s firmou Fritex o odběru a likvidaci 

olejů a jedlých tuků (usn. č. 5/2023 - 8a) 

Starostka nechala provézt revizi pojistné smlouvy u pojišťovny Generali, kde má obec 

pojištěn majetek. Do nové smlouvy se zahrnula nová autobusová zastávka.  Došlo také 

k navýšení pojistné částky OSC.  

Jirásek – pokud někdo upadne, a zlomí si např. nohu, tato pojistka se na to nevztahuje. 

Starostka zjistí nabídky jiných pojišťoven. 

- Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření pojistné smlouvy (usn. č. 5/2023 – 8b) 

 

9. Solární osvětlení 

Obecní úřad obdržel nabídku na solární osvětlení. Cena jednoho světla je 50.500Kč, v případě 

2-4 světel cena jednoho světla 44.600Kč a víc jak 5 světel 38.000Kč. Životnost baterie je 5 let, 

a panelu 20 let. U nás by připadalo v úvahu jedno světlo u autobusové zastávky ve směru na 

Litomyšl.  

- Zastupitelstvo obce bere na vědomí informaci o nabídce solárního osvětlení 

 

10. Cesta k nové zástavbě 

Starostka obdržela návrh rozpočtu na zhotovení cesty k nové zástavbě (u pana Kubíka) 

v ceně cca 300tis.  

- Zastupitelstvo obce pověřuje starostku k zadání projektové dokumentace (usn. č. 

5/2023 – 10) 

Pro: 7 

Proti: 0 

Zrželo se: 0 

 

 

 



11. Různé 

 

Starostka obdržela žádost p. R. Martenze na zhotovení vodovodní přípojky 

- Zastupitelstvo obce schvaluje připojení novostavbu R. Martenze k vodovodnímu řadu 

(usn. č. 5/2023 – 11a) 

Pro: 7 

Proti: 0 

Zdrželo se: 0 

Starostka obdržela žádost p. Vodehnala, o umožnění uskladnění zeminy na pozemku              

par. č. 3086, čímž by se  

vyrovnal výškový rozdíl pozemků před plánovanou výstavbou cesty. 

- Zastupitelstvo obce schvaluje uložení zeminy na pozemku č. 3086 (usn. č. 5/2023 – 

11b) 

Pro:7 

Proti: 0 

Zdrželo se: 0 

Z. Neznajová  - urguje zveřejnění Jednacího řádu ZO na stránkách obce, žádá o zasílání 

upozornění na změny na stránkách obce. 

Helešic – okolí rybníčka je neudržované 

Cachová – není dostatečně opečovávána obecní zeleň. 

 

Ověřovatelé zápisu: Horvátová Lenka 

 

                                     Ing. Neznajová Zuzana 

 

 

  

                                                 

                                                                                                   Luňáčková Vladislava 

                                                                                                         Starostka obce 

 



 

 


